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049/21: Godkjenning av innkalling og saksliste
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og saksliste vert godkjent.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 29.11.2021:
Handsaming:
Ingn merknader, samrøystes.

RMNF- 049/21 Vedtak:
Innkalling og saksliste er godkjent.

050/21: Godkjenning av møteprotokoll
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Møteprotokollen vert godkjent.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 29.11.2021:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 050/21 Vedtak:
Møteprotokollen er godkjent.

051/21: Offentleg ettersyn og høyring - Detaljreguleringsplan for Ytre Eidsnes gbnr. 215/2 mfl. 
PlanID 46312020004
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 29.11.2021:
Handsaming:
Framlegg:
Rådet vil peika på at universelt tilgjenge bør vera krav som gjeld alle nye bustadar i Alver. Dei 
som flyttar inn bør kunna bu der heile livet. Rådet kjem tilbake til dette i samband med 
handsaminga av kommuneplanen. I planleggjinga av rådsmøta i 2022 følgjer leiar og 
nestleiar opp orienteringa om byggjesaker som vart gjeven i sak 35/21 pkt.6.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 051/21 uttale:
Rådet vil peika på at universelt tilgjenge bør vera krav som gjeld alle nye bustadar i Alver. Dei 
som flyttar inn bør kunna bu der heile livet. Rådet kjem tilbake til dette i samband med 
handsaminga av kommuneplanen. I planleggjinga av rådsmøta i 2022 følgjer leiar og 
nestleiar opp orienteringa om byggjesaker som vart gjeven i sak 35/21 pkt.6.

052/21: Økonomiplan 2022 - 2025
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

1. Investeringsbudsjettet for 2022 og for økonomiplanperioden 2022-2025 blir vedteke 
jfr.  Bevillingsoversikt Investering etter § 5-5.  Budsjettet er basert på forventa framdrift 
på tidlegare vedtekne prosjekt, i tillegg til nokre nye mindre prosjekt.  Sum 
investeringsutgifter i 2022 vert budsjettert med 272 463 000 kr.  Bruk av lånemidlar vert 
budsjettert med 215 788 000, og av dette er kr 170 000 000 opptak av nye lån og 
resten vert finansiert med ubrukte lånemidlar. Øvrig finansiering framgår av 
bevillingsoversikta.
 



2. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jfr. Bevillingsoversikt 
drift §5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6.  Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke med sum 
netto driftsrammer for dei sju sektorane, jf. eigen tabell.
 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke til sektorane når årets 
lønsforhandlingar er gjennomført.
 

4. For skatteåret 2022 skriv Alver kommune ut eigedomsskatt etter eigedomsskattelova 
§§ 2 og 3 første ledd bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og 
anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. 
januar 2019. Skattesatsen er 7 promille, jf. eigedomsskattelova §§ 10 og 11. Alver 
kommune vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i samsvar 
med overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og – installasjonar fasast ut med 1/7 for verk og bruk som frå og med 
2019 er å sjå på som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2022 vere lik 3/7 
av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av 
at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Alver 
kommune vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for anlegg 
nevnt i punktet over i samsvar med overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 
4, andre ledd. Eigedomsskatten skal betalast i tre terminar, jf. Eigedomsskattelova § 
25.
 

5. Det vert gjeve ei ramme på 1 809 000 kr til kontrollutvalet.
 

6. Det vert gjeve eit driftstilskot til Alver kyrkjelege fellesråd på 25 959 000 inkl. dekking 
renter og avdrag på lånet for kyrkja i Knarvik.
 

7. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om 
kommunalt skatteøre.
 

8. Godtgjersle til ordførar var per 01.01.2021 987 997 kr og til varaordførar 592 798 kr. Løna 
skal regulerast per mai 2021 og 2022 i samsvar med endringar i løn til 
stortingsrepresentantar. Løna for 2021 er ikkje regulert ved utarbeiding av budsjett for 
2022.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 29.11.2021:
Handsaming:
Framlegg:
Generelt er rådet bekymra for kommunen sitt manglande handlingsrom, og for at dette kan 
føra til at kommunen ikkje greier å yta gode nok tenester slik at alle innbyggjarar kan leva 
fullverdige liv. Vi vil særleg peika på to forhold.
- Sjølv om talet på barnehageborn og grunnskuleelevar går ned, er vi redde for at dei 
føreslegne nedskjeringane på oppvekstsektoren skaper mindre vaksentettleik, og at dette i 
særleg grad vil råka dei som treng spesialundervisning og anna særleg oppfølging.
- Vidare trur vi redusert opningstid i rus- og psykiatritenesta vil få langsiktige, negative følgjer.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 052/21 uttale:
Generelt er rådet bekymra for kommunen sitt manglande handlingsrom, og for at dette kan 
føra til at kommunen ikkje greier å yta gode nok tenester slik at alle innbyggjarar kan leva 
fullverdige liv. Vi vil særleg peika på to forhold.
- Sjølv om talet på barnehageborn og grunnskuleelevar går ned, er vi redde for at dei 
føreslegne nedskjeringane på oppvekstsektoren skaper mindre vaksentettleik, og at dette i 



særleg grad vil råka dei som treng spesialundervisning og anna særleg oppfølging.
- Vidare trur vi redusert opningstid i rus- og psykiatritenesta vil få langsiktige, negative følgjer.

Ungdomsråd 29.11.2021:
Handsaming:

UR- 055/21 uttale:
Vi i Alver Ungdomsråd ynskjer, som påpeika tidlegare, å få anledning til og påverka 
økonomiplanen allereie når den først kjem til behandling om våren (tidleg i økonomiplan-
prosessen). 

Alver ungdomsråd er ikkje nøgd med at sektor Oppvekst må kutta 15 årsverk i skulen i  
perioden. 
Vi er nødg med at innsparingstiltak "To årsverk forebyggende arbeid stab Oppvekst og Kultur" 
frå 2021 er tatt ut. Samstundes ynskjer vi ein større satsning her, slik at alle ungdomsskulane i 
kommune kunne hatt miljøterapeutar til å arbeida førebyggjande. I dag opplev vi at det ikkje 
er likskap i tibodet på ungdomsskulane, då noken har tilbod om miljøterapeut og andre ikkje. 

Vi saknar tall som synar kor mykje midlar kommunen har til innkjøp av oppdaterte lærebøker, 
då ein i dag opplev at mange lærarar må nytta kopiering. 

Vi ynskjer òg at kommunen aukar tal dagar helsesjukepleiar er tilstades på ungdomsskulane 
og Knarvik vgs. 

Om Ungdomsrådet vert kopla på prosessen med økonomiplan på et tidlegare tidspunkt, er vi 
sikre på at behova frå ungdomen i kommunen hadde vore syna betre i framlegget frå 
Rådmannen. 

Vi vonar at kommunestyret tek omsyn til råda frå Alver ungdomsråd

Orientering i saka v/Janne Sund, økonomisjef
Felles framlegg:
Vi i Alver Ungdomsråd ynskjer, som påpeika tidlegare, å få anledning til og påverka 
økonomiplanen allereie når den først kjem til behandling om våren (tidleg i økonomiplan-
prosessen). 

Alver ungdomsråd er ikkje nøgd med at sektor Oppvekst må kutta 15 årsverk i skulen i  
perioden. 
Vi er nødg med at innsparingstiltak "To årsverk forebyggende arbeid stab Oppvekst og Kultur" 
frå 2021 er tatt ut. Samstundes ynskjer vi ein større satsning her, slik at alle ungdomsskulane i 
kommune kunne hatt miljøterapeutar til å arbeida førebyggjande. I dag opplev vi at det ikkje 
er likskap i tibodet på ungdomsskulane, då noken har tilbod om miljøterapeut og andre ikkje. 

Vi saknar tall som synar kor mykje midlar kommunen har til innkjøp av oppdaterte lærebøker, 
då ein i dag opplev at mange lærarar må nytta kopiering. 

Vi ynskjer òg at kommunen aukar tal dagar helsesjukepleiar er tilstades på ungdomsskulane 
og Knarvik vgs. 

Om Ungdomsrådet vert kopla på prosessen med økonomiplan på et tidlegare tidspunkt, er vi 
sikre på at behova frå ungdomen i kommunen hadde vore syna betre i framlegget frå 
Rådmannen. 

Vi vonar at kommunestyret tek omsyn til råda frå Alver ungdomsråd



053/21: Meldingar og orienteringar til RMNF 29.11.2021
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 29.11.2021:
Handsaming:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

RMNF- 053/21 Vedtak:
Meldingar er tekne til orientering.
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